
Beretning for Herning Ishockey klub – 2023/2024   30/05-2024 
 
 
Endnu et år er gået i Herning ishockey klub. 
 
Jeg vil tillade mig at kalde det et rigtigt godt år - på mange områder  
 
Året startet med valget til en bestyrelse nu bestående af i alt 7 medlemmer - og 2 suppleanter  
 
2 nye trådte til bestyrelse – samt 2 suppleanter – tak til jer der stemte dem ind. 
 
Det er en stor gevinst for HIK at få de 4 nye med – tak til dem - og resten af bestyrelsen for det gode 
samarbejde. 
 
Jeg kan desuden oplyse - at vi har haft 24 bestyrelsesmøder, hver anden tirsdag - og bl.a. også fået 
udarbejdet et detaljeret årshjul - som skal understøtte vores arbejde fremadrettet. 
 
Som jeg nævnte sidste år i beretning, ja så skal HIK være medlemmerne klub – din, jeres og vores klub. 
 
En klub man er stolt af at være en del af.  
 
 
Det mener jeg med rette at man kan være……….  
 
Hvor året 2022/23 handlet om at finde fodfæste, for spec. bestyrelsen, har vi for sæsonen 2023/24 forsøgt 
at udvikle HIK på mange områder. 
 
 
 
Tillad mig at nævne er nogle af de ting vi har sat i gang  

 
- enten som helt nye tiltage  

 
- eller noget man gjorde tidligere - og som vi har startet op igen. 

 
 
 

• Vi fik dobbelt vores ”Yongclass” op - så mod sidste års 50 elever har vi i år haft ca. 100 elever 

igennem dette forløb – Godt hjulpet af bla. U75  

 

• Vi fik tunet familie hockey op til 2 gange om ugen mod tidligere en gang – Så vi har bedre mulighed 

for at fastholde, og at alle kan komme på is mindst en gang i ugen. 

 

• Året var også hvor vi fik opstartet vores nye militære veteranhold – ikke at forveksle med U75  
 

• Vi fik fundet mere istid til MHL-holdet pga. flere motionister  
 

• U10 holdet fik lavet en fantastiske vellykket U10 cup – der skabte liv og glade dage her i hallen 



• U14 fik med stor succes på mange områder afviklet U14DM, - som ved U10 cuppen flot løftet af bla. 

frivillige forældre. 

 
Det var et U14DM der gav mange rosende anerkendelser fra hele ishockey Danmark.   
 
Tak til jer alle der var med til at løfte de to store turneringer.  
 
 
Jeg kan med stor glæde oplyse at  
 
-  U10 cuppen kommer igen næste år 
 
- Samt DIU har tildelt os U14.2 LM i marts 2025. 
 
 

• Vi fik vores nye træningsdragter og spilledragter i spil -  ”home som away”  

 
Så U-holdene ikke kun repræsenterer HIK med flot ishockey og opførelse ………men også vi ser 
ordentlig ud - ude som hjemme.  
 

• Vi fik ændret vores lodsedler til skrabelodder, og fremskaffet en dobbelt så stor præmie pulje – og 

også dobbelt indtjening for holdene pr lod.  

 

• HIK overtog alle balkon og BONES vagterne til Blue Fox kampene - og af den vej for skabt god 

økonomi til holdkasserne samt klubben.  

 

• Vi overtog P&P – så det er i dag kun HIK der håndterer dette.  

 
 

• Vi fik sammensat en ny og styrket træner kabale – vi har uden tvivl et af Danmark bedste setup af 

træner og leder her i klubben. – hvis ikke den bedste! 

 
 

• Vi startet sæsonen med en ”Kick off tur” i August - hvor alle frivillige og ansatte var inviteret - med 

det sociale for øjet  

 

 

Vi var ca 60 der fik nogle rigtige hyggelig timer sammen – naturligvis også med en konkurrence 

element – vi er jo en sportsklub  

 

En god start på året og som er planlagt igen til 2024/25 

 

• I oktober havde vi vores HIK fest i BONES  
 
 
 
 



• Vi fik afslutte sæsonen med en fælles HIK afslutning for alle U-holdene - med ca. 260 deltagere i 

PAGH – en fantastisk god måde at få afslutte sæsonen på  

 
 

De store tilslutning til vores sociale arrangementer viser os, at glæde og opbakning er stor i HIK – hvilket 
lover godt for fremtiden  

 
 
 

• Vi fik i opstartet ”tivoli” på markedspladsen igen – noget der skaber god økonomi til HIK – samt en 

masse liv i byen naturligvis    

 

• Vi fik lavet en samarbejdsaftale med Føtex Herning.  

 

• Vi har i samarbejde med affectum fået indført en adfærdspolitik - som skal understøtte vores 
ambition om at have høj trivsel og high-five kultur i klubben - og bekæmpe mobning og anden 
uønsket adfærd i HIK 
 
 

• Vi har igen haft DIU inde med div U-landshold samlinger.  

 

Hvilket skaber liv og glæde her i huset – men også inspiration og samarbejde til mange i omkring 

HIK. 

 
DIU har været her i 12 dage med div landshold  
 
Det lyder måske ikke af så meget, men der er virkelig meget arbejde omkring værtskabet – som vi 
gerne påtager os over for DIU – og skal igen for 2024/25  
 
 

 

• Herning All Star Hockeycamp var igen udsolgt med et rekordstor deltagelse.  

 

Det var endnu en fantastisk camp med dygtige instruktører, mange hjælpere og glade børn.  

 

Det er en camp, vi ser frem til hvert år og igen til den kommende sæson 

 
 

 

• Vi har fået ryddet op i vores lokaler, introduceret et ”rent” pigeomklædningsrum til talent og 
eliteklassepiger og bl.a. fået igangsat udvidelse af omklædningsrum - og forbedring af eksisterende 
faciliteter omkring P&P og YC. 

 
 
 
 

 



• Vi fik 18% flere medlemmer i den forgangene sæson. 
 
Med tanke på at division pigerne desværre lukket holdet ned til sæsonen 2023/24, og af den vej mistet vi  
en del medlemmer – er 18% en flot fremgang   
 
Og heraf er de ca 40% af de samlet 18%  - nye medlemmer på de små hold. 
 
Det viser at vi er begyndt at få fat i de små årgange – som er altafgørende for klubben.  
 
 
 
 
 
En af de vigtigste grunde til fremgangen, er den store indsat de frivillige samt ansatte, i og omkring ”familie 
hockey” og U8  
 
Jeg bliver glad og inspireret hver gang jeg ser - og oplever - den kærlighed og passion der er omkring disse 
små hold.  
 
Ikke fordi det ikke findes på de andre U-hold  
 
Men på disse ”begynder hold” bliver der virkelig ”løftet” og støttet mange spiller på en alm. træning. 
 
 
Der kommer også nye medlemmer op til vores familie hockey fra YC-klasserne - og den vej videre i HIK 
systemet. 
 
Til den kommende sæson har vi for begge grp. nye tiltag der gerne skal resultere i endnu flere medlemmer  
 
 
 
 
 

• Året var også hvor vi fik startet vores militære veteraner op – her ligger der også flere medlemmer i 
HIK 

 
 
Vi er bestemt ikke den første klub med dette, og man har også tidligere været i dialog om det i HIK  
Men jeg tænker at Coroanen satte stopper for dette gode og støttende projekt. 
 
Vi håber og tror på, at der vil komme flere veteraner, der vil opleve det fantastiske fællesskab holdet har 
både på - og uden for isen.  
 
 
MHL-holdet har virkelig fået skubbet på med interessen for motionshockey – og været en stor del af 
fremgangen 
MHLK har været rigtige gode til at integrerer nye medlemmer - bla med teknik træning.  
 
Det skal MHL holdet have stor ros og tak for.    



• Vi har som nævnt styrket vores trænerteams det forgange år. 
 
Jeg er imponeret over, ihærdigheden, glæden samt niveauet til træningerne  
 
 
Vi forsatte også med Radim som skøjtetræner – men nu 2 gange i ugen mod første sæson - hvor det var 1 
dag i ugen  
 
 
Det er der komme mange gode retur meldinger på  
Så vi forsætter naturligvis også med 2 gange i den kommende sæson.  
 
 
De gode ting der sker i HIK går ikke ubemærket hen  
 
Og gør, at mange enten gerne vil starte til ishockey – eller komme til Herning og spille - fordi man vil være 
en del af vores klub. 
 
 
Så de optimeringer og investeringer der er sket, er jeg sikre på kommer HIK tilgode - med flere medlemmer 
og sportslige resultater de kommende år. 
 
 
 

 

• En anden positiv ting er at vi i år fik lavet en samarbejdsaftale med Blue Fox. 

 

 

Det er første gang i mange år at aftalen er underskrevet mellem klubberne.  

 

Det er både HIK og Blue Fox rigtige glade for. 

 

Det har været en spændende dialog med Blue Fox om aftalen - med mange gode møder – og 

også hvor vi har været uenig klubberne imellem - men stadig med målet og respekten for øjet.  

  

Derved har vi i fællesskab fået lavet en ny og forbedret aftale til alles glæde. 

 

Lige så har vi nu løbende evalueringsmøder/statusmøder med BF-direktionen og formanden for 

BF. 

 

 

Personligt er glæden over aftalen stor - og det er rette vej for både Bluefox og HIK  

 

 

Desværre nået Blue Fox ikke helt deres sportslige mål.  

 

Derfor har det alligevel været et godt år for Bluefox – bla med meget større interesse og 

dermed flere tilskuere i hallen. 

 

Dette smitter helt sikker også af på HIK med flere medlemmer 

 



Jeg tænker BF går endnu en spændende sæson i møde og med endnu flere folk i Kvik Hockey 

Arena - og også med metal om halsen i sidste ende.   

 

Også stor tak til bluefox - for at tilbyde vores frivillige i HIK gratis adgang til kampene - samt 

flere gange hvor vi har måtte tage frivillige med i PAGH til nogle hyggelig timer 

 

 

Det glæder også bestyrelsen - at vi anført af Simon pt. er i en spændende dialog med Blue Fox 

omkring det sportslige samarbejde.  

 

En dialog hvor vi i fællesskab tænker stort med henblik på at vi i årene fremover ønsker at se 

flere og flere HIK spillere klare transitionen fra ungdomshockey til elitehockey og gøre sit 

indtog på eliteholdet - til glæde for alle i Hockey Herning.  

 

 

Der skal ikke herske tvivl om at begge klubber har brug for hinanden, og vores gode 

samarbejde er nøglen for fælles succes.  

 
 

• Som nævnt hører Pay and Play nu til HIK.  
 
Nicole og Jan har sammen med teamet igen drevet det så flot. 
 
Den seriøsitet samt professionelle tilgang er til stor glæde for hele HIK   
 
For den kommende sæson er den største udfordring nok at finde ledig istid til P&P…….. 
 
 
 

• Vi fik også en del nye Chauffør til HIK i den forgangene sæson. 
 
Uden vores Chauffør var vi virkelig dårligt stillet. 
 
Jeg tvivler stærkt på, - at vi som klub har råd til at forsætte med busserne uden vores frivillige chauffør. 
 
Andre danske moderklubber har jo ”lokale” køreregler - hvor der er forældre kørsel på mange hold  - og 
hvor de kun for stillet busser til rådighed til de lange turer.  
 
 
Det ønsker vi ikke i HIK. 
 
Så en venlig opfordring til alle omkring klubben, er at støtte op med de frivillige vagter, reklamesalg mm – 
en stor del af de penge går til busserne.  
   
Disse ting gør, at vi stadig har en af de billigste kontingenter - men også nogle af de suveræn bedste forhold 
i Danmark.   
 
 
De ting må vi ikke taget for givet - og jeg beder jer alle støtte op omkring klubben med dette.   
 
Med glæde kan jeg oplyse, at vi arbejder med køb af en nyere bus til den kommende sæson. 



 

• Tak for den altid store indsats af vores ansatte Lars, Simon og Emil.  
 
De har altid stået klar til at gribe ”pucken”, når der har været behov for det - og de er katalysatorer for at vi 
kan lykkes med mange af de nye initiativer der sættes i søen.  
 
Det er bestyrelsens målsætning og ambition, at fortsætte med at udvikle high five kulturen,, rammerne og 
trivslen i vores alles klub - samt bringe de sportslige ambitioner til nye højder. 
 
 
 

• Herning Ishockey klub er intet uden alle de frivillige. 
 
Uden jeres utrættelige indsats stod vi ikke her i aften. 
 
Der er så mange at takke af frivillige, ikke bare med det fantastiske arbejder i ligger for klubben og 
medlemmerne 
 
Men bestemt også for jeres dejlige smil og positive tilgang til klubben. 
 
 
I skal alle have en helt særlig tak.  
 
 
 
Tak for ordet.  
 
Flemming  
 
 
 
 
 


